
Ο Σημίτηβ βάζει τον«αγαπητό Λουκά»
Επιμένει 
ο Γιώργον 
axis «παρα- 
συναγωγέ8»

Ν Α  ΣΥΝΕΧΙΣΕΙ ίο  αντιθε- 
σμικό παιχνίδι που ξεκίνη
σε σκοπεύει ο Γιώργος Πα
πανδρέου. Οι «παρασυνα
γωγές» και οι συνεδριάσεις 
ενός «πράσινου υπουργικού 
συμβουλίου», που σκοπό 
έχουν να μετατρέψουν τον 
Λουκά Παπαδήμο σε αχυ
ράνθρωπο, είναι στην ατζέ
ντα του τέως πρωθυπουρ
γού, ενώ προκαλεί ερωτή
ματα η παθητική στάση του 
μεταβαηκού πρωθυπουργού 
σε αυτές τις απαξιωτικές κι
νήσεις τόσο του κ. Παπαν- 
δρέου όσο και του κ. Καρα- 
τζαφέρη.

Υπουργοί, όπως ο Αν- 
δρέας Λ οβέρδος, μπορεί 
φαινομενικά να δυσαρεστή- 
θηκαν από την πρωτοβου
λία του κ. Παπανδρέου, αλ
λά κανείς δεν είπε ότι δεν θα 
ξαναπάει σε τέτοια σύσκε
ψη, αν προσκληθεί από τον 
πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ.

Ανιιδράσειβ
Ο κ. Λοβέρδος δήλωσε στον 
Real Fm: «Η συνάντηση εί
χε έναν χαρακτήρα συντο
νισμού. Η προδιάθεσή μου, 
όταν με κάλεσαν, ήταν αρ
νητική, γιατί μέσα από μια 
διαρροή το θέμα του εκλο
γικού  νόμ ου  ήταν μέσα 
στην ομιλία Παπανδρέου, η 
οποία διανεμήθηκε, ένα με
ταξύ πολλών άλλων. Με κά
ποιον τρόπο έμεινε στο τρα
πέζι και γ ι’ αυτό αντέδρασα 
κι εγώ, με την έννοια ότι τι 
είναι αυτά που λέμε τώρα».

Από τη μεριά του ο γραμ
ματέας της Κοινοβουλευτι
κής Ομάδας του ΠΑΣΟΚ Βα
σίλης Εξαρχος δικαιολογή
θηκε ότι ήταν μια συνεργα
σία με τους υπουργούς για 
να σταλεί το μήνυμα ότι στη
ρίζει το ΠΑΣΟΚ τη νέα κυ
βέρνηση, και πρόσθεσε ότι 
δεν θα συνεδριάζουν κάθε 
φορά που θα συνεδριάζει το 
υπουργικό συμβούλιο.

▲ Ο  Γ ιώργος Παπανδρέου την ώρα που προσέρχεται στην προχθεσινή σύσκεψη του «πράσινου» υπουργικού συμβουλίου. Ενθετη 
φωτό: Ο σύμβουλος του τέως πρωθυπουργού καθηγητής Ρίτσαρντ Πάρκερ

Καιαδικασμένοβ να αποτύχει ο Παπαδήμοβ, 
δηλώνει ο εμπνευστήε του δημοψηφΐσματοβ
ΣΙΓΟΥΡΟΣ για την αποτυχία της κυβέρνησης Λουκά 
Παπαδήμου, που θα έχει δραματικές επιπτώσεις και 
στην ελληνική οικονομία, εμφανίζεται ο Ρίτσαρντ Πάρ
κερ, καθηγητής του Harvard και σύμβουλος του Γ. Πα
πανδρέου. Ο Πάρκερ, που ήταν σύμβουλος του τέως 
πρωθυπουργού έως την τελευταία ημέρα της πρωθυ
πουργίας του, έγραψε έναν διθύραμβο για τον Γ. Πα
πανδρέου στην αμερικανική εφημερίδα «The Boston 
Globe».

Στο χθεσινό άρθρο του υποστηρίζει ότι η νέα κυ
βέρνηση συνεργασίας μπορεί να προχωρήσει τη συμ
φωνία του Οκτωβρίου, αλλά οι αποστάσεις ανάμεσα στα 
κόμματα θα διευρυνθούν, με αποτέλεσμα να καταρρεύ- 
σει το σημερινό πολιτικό σύστημα. Με την κατάρρευση 
του πολιτικού συστήματος, «η οικονομία θα οδηγηθεί 
σε περαιτέρω πτώση - και καθώς η οικονομία θα βου
λιάζει είναι πιθανή μια έκρηξη της πολιτικής βίας» υπο
στηρίζει ο Αμερικανός οικονομολόγος. «Κανένας δεν 
μπορεί να προβλέψει τι θα συμβεί στο εξής» αναφέρει 
σε άλλο σημείο του άρθρου.

Ο Ρίτσαρντ Πάρκερ, που φέρεται ως ένας από τους 
εμπνευστές της πρότασης γιτήόημοψήφισμα που οδή
γησε στην αποκαθήλωση του Γ. Παπανδρέου, υπε
ρασπίζεται τη συγκεκριμένη στρατηγική. Οπως γρά
φει, το δημοψήφισμα ήταν το μοναδικό όπλο του τέ
ως πρωθυπουργού για «να αντιμετωπίσει ταυτόχρονα 
δύο φωτιές». «Να εξαναγκάσει τους Ελληνες πολιτικούς

και τους πανίσχυρους υποστηρικτές τους να υποχωρή
σουν και τους Ευρωπαίους ηγέτες να επιστρέφουν στο 
τραπέζι των διαπραγματεύσεων» ώστε να ολοκληρωθεί 
μια συμφωνία που θα δουλεύει. Κατά τον Πάρκερ, ο Γ. 
Παπανδρέου «έπαιξε με το δημοψήφισμα και έχασε», 
αλλά η Ευρώπη «έχασε περισσότερα»!

Ο Αμερικανός καθηγητής επαναλαμβάνει τις θεω
ρίες συνωμοσίας που άφηνε να διαρρεύσουν το Μέ
γαρο Μαξΐμου τις τελευταίες ημέρες του Γ. Παπανδρέ
ου. Σύμφωνα με τη συγκεκριμένη θεωρία, που δημο
σιεύτηκε και στους «Financial Times», τον τέως πρωθυ
πουργό έριξαν οι «πλουτοκράτες» και οι «τραπεζίτες». Τα 
ίδια γράφει και ο Πάρκερ στο άρθρο του: «Τέσσερις από 
τις πέντε μεγαλύτερες εταιρίες της Ελλάδας είναι τράπε
ζες. Αν δεν διαχειριστούν σωστά την κατάσταση, η ανα- 
κεφαλαιοποίηση (σ.σ.: του τραπεζικού συστήματος) θα 
οδηγήσει σε απώλεια ελέγχου των τραπεζών από τους 
πλουτοκράτες».

Ο στενός σύμβουλος του Γ. Παπανδρέου αποκαλύ
πτει αυτό που γνωρίζουν πλέον όλοι: Οτι η συμφωνία 
της 21 ης Ιουλίου ήταν επιβλαβής για την Ελλάδα, με δε
δομένες τις αντιδράσεις των αγορών κατά το τελευταίο 
τετράμηνο. Ο ίδιος υποστηρίζει ότι και η πολυδιαφημι
σμένη συμφωνία της 27ης Οκτωβρίου κρύβει παγίδες. 
«Το νέο σχέδιο ήταν η περιγραφή μιας διάσωσης, αλλά 
όχι ένα ακριβές πλάνο» γράφει.

ΦΟΤΗΣ ΚΟΛΛΙΑΣ

θυμίζει στον 
πρωθυπουργό 
το αμαρτωλό 

ομόλογο swap 
που... θέλει 
να ξεχύσει

αζί τα... κάνα
με». Αυτό το 
μήνυμα στέλ
νει μέσω Πα- 

ρισίων και άρθρου του στην 
εφημερίδα «Le Monde» ο 
Κώστας Σημίτης στον «συ
νεταίρο» του στην παραποί- 
ηση των στοιχείων της οι
κονομίας την περίοδο του 
2000, όπως είχε πει και ο 
Νικολά Σαρκοζί, σημερινό 
«μεταβατικό» πρωθυπουργό 
Λουκά Παπαδήμο.

Ουσιαστικά ο κ. Σημίτης 
θυμίζει στον «αγαπητό Λου
κά», όπως τον προσφωνού
σε, το αμαρτωλό ομόλογο 
(swap) που συνδέεται με ίο 
«μαγείρεμα» των οικονομι
κών στοιχείων και το οποίο 
ο σημερινός πρωθυπουργός 
πολύ θα ήθελε, λόγω της δι
κής του εμπλοκής, να ξεχά- 
σει. 0  κ. Σημίτης επιχειρεί, 
εκτός από το να προστατεύ
σει την υστεροφημία του, να 
προλάβει και το «ανάθεμα» 
από τον Λουκά Παπαδήμο, 
που στη Βουλή άφησε αρ
κετές αιχμές για όλους τους 
άλλους (...) που φταίνε για 
τη σημερινή κατάσταση της 
χώρας.

Εξαπάτηση
Πίσω από το κάλυμμα της 
απάντησης στις κατηγορίες 
περί εξαπάτησης των Βρυ
ξελλών από την Ελλάδα για 
την είσοδό της στην ευρω
ζώνη, ο κ. Σημίτης -που  
οδήγησε την Ελλάδα στο 
χείλος του γκρεμού- επιδι
ώκει με άρθρο γνώμπς στη 
γαλλική εφημερίδα, υπό τον 
τίτλο «Η Ελλάδα δεν εξαπά- 
τησε», να προλάβει τον κ. 
Παπαδήμο από το να υπο
στηρίξει κάποτε ότι ο ίδιος 
έκανε ό,τι μπορούσε, αλ
λά ήταν αδύνατο να σώσει 
την κατάσταση έτσι όπως 
«τα είχαν κάνει» έως τώρα
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στο... κάδρο των ευθυνών

Α  0  Κώστας Σημίτης μαζί με τον Λουκά Παπαδήμο από την περίοδο της στενής τους συνεργασίας. Ενθετη φωτό: Ο Νικολά Σαρκοζί

οι πολιτικοί. Ο κ. Παπαδή- 
μος, που τότε ήταν διοικη
τής της Τραπέζης της Ελλά
δος, ύστερα από αυτή την 
κίνηση του κ. Σημίτη ε ί
ναι υποχρεω μένος πλέον 
να πάρει θέση και έτσι να 
μπει στο κάδρο των ευθυ
νώ ν από το οποίο προσπα
θούσε να βγει!

Παράλληλα, ο κ. Σημί
της, σε μια μάλιστα κρίσιμη 
στιγμή, που η Ελλάδα ανα
ζητεί συμμάχους, επιτίθεται

στον Εάλλο πρόεδρο Νικο- 
λά Σαρκοζί, ενώ δεν διστά
ζει να στραφεί εκ νέου ενα
ντίον της Νέας Δημοκρατίας 
και του τότε πρωθυπουργού 
Κώστα Κ αραμανλή, γ ια 
τί αποκάλυψε το «μαγείρε
μα» που είχε κάνει η κυβέρ
νηση Σημίτη σε συνεργασία 
με τον κ. Παπαδήμο για να 
πιάσει η χώρα τους στόχους 
της ΟΝΕ.

«Είναι σημαντικό  να 
αποσαφηνιστούν τα πραγ

ματικά περιστατικά  που  
αφ ορούν την είσοδο της 
Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή 
Οικονομική και Νομισματι
κή Ενωση (ΟΝΕ) και να κα
ταστεί έτσι δυνατή η καλύ
τερη κατανόηση του ελλη
νικού προβλήματος σε μία 
κρίσιμη στιγμή, όταν οι σχέ
σεις εμπιστοσύνης ανάμε
σα στην Ελλάδα και την Ε.Ε. 
έχουν διαταραχθεί» γράφει 
ο πρώην πρωθυπουργός.

Ο κ. Σημίτης, μάλιστα,

αφ ήνει υπονοούμενα  και 
για τη συμμετοχή της Γαλ
λίας στην ΟΝΕ λέγοντας: «Ο 
κ. Σαρκοζί δεν  υπογράμ
μισε μια λεπτομέρεια απο
καλυπτική της κακοπιστΐ- 
ας που χαρακτηρίζει αυτή 
τη συζήτηση: Το δημοσιο
νομικό έλλειμμα της Γαλλί
ας κατά την ένταξή της στην 
ΟΝΕ το 1997 (υπολογισμέ
νο στο 3,3% του ΑΕΠ) ήταν 
υψηλότερο από εκείνο της 
Ελλάδας (3,1%)».

Ο Λοβέρδοβ θέλει να  
παγώσει η διαδοχή

ΤΟ ΘΕΜ Α της διαδοχής στην ηγεσία του ΠΑΣΟΚ έχει 
ανοίξει πλέον για τα καλά, με τους δελφίνους να μην 
παίρνουν οι ίδιοι την πρωτοβουλία και τον Γ. Παπανδρέ- 
ου να επιχειρεί να γαντζωθεί στην καρέκλα του προέ
δρου, δηλώνοντας «παρών» είτε μέσα από συσκέψεις με 
«πράσινους» υπουργούς είτε με τη χθεσινή ομιλία του στη 
Βουλή. «Να παγώσει η διαδοχή για ένα διάστημα» ζητά 
ουσιαστικά ο Α. Λοβέρδος, που μαζί με τον Ευ. Βενιζέλο 
εμφανίζονται οι κυριότεροι διεκδικητές της ηγεσίας, και 
στηρίζει προς το παρόν τον κ. Παπανδρέου, ελπίζοντας 
ότι ο χρόνος θα δουλέψει υπέρ του. Αναφερόμενος στο 
θέμα ηγεσίας στο ΠΑΣΟΚ, ο υπουργός Υγείας χαρακτή
ρισε βιαστική και επιπόλαιη τη συζήτηση, σημειώνοντας 
ότι είναι αναγκαίο ένα εσωκομματικό μορατόριουμ, προ
φανώς μέχρι να κερδίσει ο ίδιος το έδαφος που θα του 
επιτρέπει να κονταροχτυπηθεί με αξιώσεις με τον Ευ. Βε
νιζέλο, αν και προέβαλε ως χρονικό ορίζοντα την εκταμί- 
ευση της έκτης δόσης, επιχείρημα στο οποίο δεν θα μπο
ρούσε να αντιταχθεί ο υπουργός Οικονομικών.

Να κ ινη θούν οι διαδικασίεβ
«Θεωρώ ότι αυτή τη στιγμή όποιος θέτει θέμα να μείνει ο 
πρόεδρος, να μη μείνει ο πρόεδρος κάνει λάθος και από τη 
μία και από την άλλη πλευρά» είπε ο κ. Λοβέρδος, ζητώ
ντας γαλήνη στο «κυρίως κυβερνών κόμμα», ακόμα και αυ- 
τολογοκρισία των μελών του υπέρ της κυβερνητικής ηρεμί
ας. Απέφυγε, εξάλλου, να τοποθετηθεί και ως προς το εν
δεχόμενο να διεκδικήσει ο ίδιος την ηγεσία του κόμματος 
έστω στο μέλλον... Οτι θα ανοίξει η συζήτηση για τη διαδο
χή, καθώς έχουν συμβεί πολλά εσχάτως, υποστήριξε ο Μ. 
Χρυσοχοΐδης, σημειώνοντας όη «οι αποφάσεις των επόμε
νων τριών μηνών θα καθορίσουν την επόμενη δεκαετία».

Εν τω μεταξύ, σειρά στελεχών ζητούν απολογισμό 
και κίνηση των διαδικασιών από τον Γ. Παπανδρέου. 
Οτι δεν υπάρχει χρόνος για χάσιμο και ότι ο διάλογος 
πρέπει να ανοίξει τώρα, «όποιος και αν τον ανοίξει», αν 
και θεσμικά θα ήταν σωστό να αναλάβει ο πρόεδρος την 
πρωτοβουλία, είπε η Θεοδώρα Τζάκρη. Οτι το συνέδριο 
έχει προαναγγελθεί για την άνοιξη θύμισε ο Β. Εξαρχος, 
απαντώντας και στην Εύα Κα'ϊλή που είχε ζητήσει τη σύ
γκλησή του, παραπέμποντας πάντως στον κ. Παπανδρέ
ου για πρωτοβουλίες σχετικά με το ποιος θα οδηγήσει 
το κόμμα σε εκλογές, ενώ ότι το κόμμα δεν επιτρέπεται 
να μπει σε εσωστρέφεια υποστήριξε ο Γ. Πεταλωτής. Γε
νικότερη πολιτική ανασυγκρότηση του χώρου, με πρω
τοβουλίες του κ. Παπανδρέου και των ανώτατων οργά
νων του ΠΑΣΟΚ, ζήτησε ο Δ. Καρύδης. .

ΜΑΡΙΤΙΝΑ ΖΑΦΕΙΡΙΑΔΟΥ

Ζητούν (κατόπιν εορτήβ) την αναθεώρηση για το χαράτσι στα ακίνητα
ΤΗΝ ΑΝΑΘΕΩΡΗΣΗ νόμου που οι ίδιοι υπερ
ψήφισαν ζητούν τώρα 14 «παπανδρεϊκοί» 
βουλευτές, που δεν διστάζουν να αυτοαναι- 
ρεθούν. Με επιστολή τους (που εντάσσεται 
και στο πλαίσιο των εσωκομματικών μαχαι- 
ρωμάτων) προς τον αντιπρόεδρο της κυβέρ
νησης και υπουργό Οικονομικών Ευάγγελο 
Βενιζέλο, τον καλούν να αποδεχτεί απαλλα
γή από το τέλος ακινήτων για τους ιδιοκτήτες 
πρώτης κατοικίας έως 80 τετραγωνικά μέτρα 
και τις οικογένειες με συνολικό ετήσιο εισό
δημα κάτω των 30.000 ευρώ. Του αντιπροτεί
νουν μάλιστα ως ισοδύναμο μέτρο την επιβο
λή του τέλους οε επαγγελμαηκές ομάδες που

έχουν απαλλαγεί από τον νόμο. Επικαλού
μενοι την ειδική αναφορά του νέου πρωθυ
πουργού Λουκά Παπαδήμου κατά τη διάρκεια 
αναγνώσεως των προγραμματικών δηλώσε
ων της νέας κυβέρνησης στην προστασία των 
αδύναμων κοινωνικά στρωμάτων ως πρώτο 
μέλημά της και στην πρόσκληση για συμμε
τοχή στην κοινή προσπάθεια όλων, τονίζουν 
την ανάγκη «να προσεγγίζουμε με ρεαλισμό 
πλέον το θέμα της έκτακτης εισφοράς των ακι
νήτων». Ζητούν λοιπόν την αναθεώρηση του 
σχευκού νόμου ως προς την οριζόντια εφαρ
μογή του επί του συνόλου των κατοικιών, δί
νοντας και ένα " γμα γραφής για το πώς θα

αντιμετωπίζουν τυχόν νέα νομοσχέδια, όταν 
ζητούν την αλλαγή των παλιών. «Βιώνουμε 
σήμερα όλο και πιο έντονα την αγωνία των 
πολιτών να ανταποκριθούν στις στοιχειώδεις 
ανάγκες της καθημερινότητας» σημειώνουν 
χαρακτηριστικά οι 14 βουλευτές του ΠΑΣΟΚ. 
Οι ίδιοι κάνουν λόγο για ένα βήμα «κοινωνι
κής δικαιοσύνης και κοινωνικής συνοχής για 
να ακούσει η κοινωνία τις προτάσεις της νέ
ας κυβέρνησης», καθώς μεταφέρουν μηνύμα
τα από ψηφοφόρους τους που, αδυνατώντας 
να πληρώσουν το τέλος, κινδυνεύουν να μεί
νουν χωρίς ρεύμα εν μέσω χειμώνα.

Την πρωτοβουλία της " Λ λογής υπογρα

φών είχε ο βουλευτής Πιερίας Γιάννης Αμοι- 
ρΐδης, ενώ την επιστολή συνυπέγραψαν τε
λικά οι Βασίλης Κεγκέρογλου, Νίκος Ζωίδης, 
Γιώργος Χαραλαμπόπουλος, Σπυροπάνος 
Μαργέλης, Αρια Αγάτσα, Ανδρέας Τριαντα- 
φυλλόπουλος, Αναστάσιος Σιδηρόπουλος, Γε
ώργιος Φραγκίδης, Παύλος Στασινός, Αθανά
σιος Παπαδόπουλος, Σπόρος Μοσχόπουλος, 
Ηλίας Θεοδωρίδης και Δημήτριος Βαρβαρίγος.

0  κ. Βεντζέλος πάντως προανήγγειλε χθες 
συνεδρίαση του υπουργικού συμβουλίου για 
αύριο Πέμπτη με θέμα τον προϋπολογισμό 
που αναμένεται να κατατεθεί την Παρασκευή 
στη Βουλή.
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Η «καυτή πατάτα» των Ναυπηγείων!

ΒενιζέλοΞ, Αβραμόπουλθ5, Δήμα8 
καλούνται να λύσουν τον γόρδιο 
δεσμό στη μάχη συμφερόντων 
για Σκαραμαγκά και Ελευσίνα

Από τον
ΦΟΙΒΟ ΚΛΑΥΔΙΑΝΟ
dimokratia @ dimokratianews.gr

j ολομώντεια λύ
ση επ ιβ ίω σ η ς 
των Ναυπηγεί-

I ω ν Ελευσίνας 
και Σκαραμαγκά καλείται να 
λάβει σύντομα η μεταβατική 
κυβέρνηση, υπό το βάρος 
του κινδύνου απόλυσπς χ ι
λιάδων εργαζομένων και της 
τεράστιας καθυστέρησπς των 
συμβολαίων του Πολεμικού 
Ναυτικού.

Η ναυπηγική βιομηχα
νία και το ενδεχόμενο συ
γκρότησης ενός ενιαίου φο
ρέα, προς τον οποίον προ
σανατολιζόταν η κυβέρνηση 
Παπανδρέου, αποτελούν αρ
μοδιότητα του αντιπροέδρου 
και υπουργού Οικονομικών 
Ευ. Βενιζέλου. Το τελευταίο 
τρίμηνο, μετά τη ρήξη του κ. 
Βενιζέλου με τον κύριο μέ
τοχο του Σκαραμαγκά, τον 
Λιβανέζο επιχειρηματία των 
εταιριών Abu Dhabi M ar 
(ADM) και Privinvest Ισκα- 
ντάρ Σάφα, ο υπουργός Οι
κονομικών επιδιώ κει την 
επανεμπλοκή του υπουργεί
ου Εθνικής Αμυνας, καθώς 
το Πολεμικό Ναυτικό απο
τελεί τον κύριο πελάτη των 
ναυπηγείων με το πρόγραμ
μα των υποβρυχίω ν (τρία 
πμιτελή και παραγγελία άλ
λων δύο).

Εκκρεμότητεβ
Ο απελθών υπουργός Εθνι
κής Α μυνας Π. Μ πεγλί- 
της ε ίχ ε  δη μ ο σ ίω ς κα 
ταγγείλει τον κ. Σάφα για 
την υποβολή  «απαράδε
κτων όρων» με την απαί
τηση ανάληψης του συμ
βολαίου εκσυγχρονισμού 
των φρεγατών κλάσης ΜΕ- 
ΚΟ, με κόστος (ανάλογα με 
τα συστήματα που θα ανα
βαθμιστούν) 250.000.000 
ως 400.000.000 ευρώ.

0 κ. Σάφα, ο οποίος από 
τον Φεβρουάριο του 2010

ως πρόσφατα είχε αναπτύ
ξει στενές σχέσεις με τον... 
συγγραφέα Νίκο Παπανδρέ
ου (αδελφό του τέως πρω
θυπουργού) και τον κ. Βε- 
νιζέλο, είχε απαντήσει ότι 
θα ήταν μεν επιθυμητό το 
συμβόλαιο των ΜΕΚΟ, αλ
λά δεν το θέτει ως όρο. Υπο
γράμμισε όμως ότι πραγ
ματικός όρος για τη διατή
ρηση των θέσεων εργασίας 
ήταν να επιτραπεί, εκ μέ
ρους της Ευρωπαϊκής Ενω
σης, η ανάληψη «στρατιωτι
κών» συμβολαίων από τρίτες 
(εκτός Ελλάδας) χώρες. Προς 
τον σκοπό αυτό ο Λιβανέζος 
επιχειρηματίας αναμένει θε
τική απόφαση της Ε.Ε. και 
επικαλείται τη στήριξη που 
είχε λάβει από τους κ. Βε- 
νιζέλο και Μπεγλίτη (ταυτό
χρονα με τις καταγγελίες του 
για «εκβιασμούς» του κ. Σά
φα). Η, εκ μέρους της Ελλά
δας, αποδοχή ή απόρριψη 
της απόφασης της Κομισιόν 
εμπλέκει, εκ των πραγμά
των, και το υπουργείο Εξω
τερικών, που προ'ίσταται της 
Μόνιμης Αντιπροσωπΐας της 
χώρας μας στην Ε.Ε.

Το θέμα αυτό αποτελεί 
απροσδόκητο πονοκέφαλο 
για τον υπουργό Εξωτερι
κών Στ. Δήμα, ο οποίος συν- 1 
δέεται με μακρά προσωπική 
φιλία με τον ιδιοκτήτη των 
Ναυπηγείων Ελευσίνας Ν. 
Ταβουλάρη. Η εκκρεμότητα, 
μάλιστα του Σκαραμαγκά με 
την Κομισιόν έχει τις ρίζες 
της σε παλαιότερη προσφυ
γή της Ελευσίνας κατά του 
Σκαραμαγκά, με την αποκά
λυψη παράνομων κρατικών 
ενισχύσεω ν που  νόθευαν 
τον ανταγωνισμό. Προς «τι
μωρία» και αντιστάθμισμα 
των κρατικών ενισχύσεων, 
η Κομισιόν απαγορεύει τις 
στρατιωτικές εξαγωγές προς 
τρίτες χώρες και εξετάζει το 
ενδεχόμενο σαφέστερου δι
αχωρισμού των «πολιτικών» 
και «στρατιωτικών» δραστη
ριοτήτων του Σκαραμαγκά.

▲ Οι δύο μονομάχοι των ναυπηγείων, Νίκος Ταβουλάρης και Ισκαντάρ Σάφα, ζητούν κυβερνητική ασυλία σε καιρούς λιτότητας. 
Δεξιά: Οι υπουργοί Οικονομικών, Εθνικής Αμυνας και Εξωτερικών, Ευ. Βενιζέλος, Δ. Αβραμόπουλος και Στ. Δήμος έχουν στα χέρια 
τους την «καυτή πατάτα» των προβλημάτων της ναυπηγικής βιομηχανίας

Τα αδιέξοδα και το δάνειο των 10.000.000 ευρώ
Η  ΡΕΥΣΤΟΤΗΤΑ ως προς τη μορφή λει
τουργίας και τις θέσεις εργασίας στον 
Σκαραμαγκά συμπίπτει με τα οξύτατα 
προβλήματα των Ν αυπηγείων Ελευ
σίνας. Η οικονομική έκθεση, της 30ής 
Ιουνίου 2011, του ομίλου Νεώριον 
(ναυπηγεία Σύρου και Ελευσίνας) επι
σημαίνει τη σημαντική αύξηση των ζη
μιών στο πρώτο εξάμηνο του τρέχοντος 
έτους, που αποτελούν συνέχεια των ζη
μιογόνων ισολογισμών των τελευταίων 
επτά ετών.

Η εξαμηνιαία έκθεση σημείωνε ότι 
στην εγχώρια αγορά δεν λειτουργεί ο 
ανταγωνισμός με ίσους όρους, καθώς 
το ελληνικό κράτος είχε εγγυηθεί δά
νειο στον Σκαραμαγκά, ενώ αντίστοιχο 
αίτημα της Ελευσίνας είχε απορριφθεί. 
Πάντως δημοσιογραφικές πληροφορίες 
αναφέρουν ότι το υπουργείο Οικονομι
κών, κατόπιν συνεδρίασης της αρμόδι
ας Διυπουργικής Επιτροπής, ενέκρινε 
την 1η Νοεμβρίου, επί της αρχής, τον 
δανεισμό της Ελευσίνας με 10.000.000 
ρυρώ με την εγγύηση του Δημοσίου. Το

ποσό αυτό δεν έχει καταβληθεί ακόμα.
Την παρούσα περίοδο το Πολεμικό 

Ναυτικό αναμένει την επίλυση του ζη
τήματος της ναυπήγησης τριών πυραυ- 
λακάτων τύπου Ρουσέν, που βρίσκονται 
στα Ναυπηγεία Ελευσίνας. Ηδη η αί
σθηση στους διαδρόμους του ΓΕΝ και 
του υπουργείου Εθνικής Αμυνας είναι 
ότι το πρόγραμμα των πυραυλακάτων 
αρχίζει να γίνεται πλέον, λόγω των αλ
λεπάλληλων καθυστερήσεων, συγκρί
σιμο με το γνωστό πρόγραμμα των υπο
βρυχίων!

Συγκεκριμένα, μία πυραυλάκατος 
βρίσκεται στο στάδιο της ολοκλήρω
σης των εργασιών ναυπήγησης, αλ
λά υπολείπονται οι έλεγχοι και οι δο
κιμές αποδοχής του σκάφους και του 
οπλικού του συστήματος που, ουσια
στικά, έχουν διακοπεί από τον Αύγου
στο του 2009.

Για την πορεία ναυπήγησης των άλ
λων δύο πυραυλακάτων είναι αδύνατο 
να γίνει οποιαδήποτε πρόβλεψη, καθώς 
τόσο η βρετανική BAE Systems (κύριος

υποκατασκευαστής και σχεδιαστής των 
πλοίων) όσο και η γαλλική MBDA και 
οι γερμανικές MTU και RAMSYS (προ
μηθευτές υλικών και υπηρεσιών) έχουν 
καταγγείλει τις συμβάσεις τους με τα 
Ναυπηγεία Ελευσίνας λόγω της κα
θυστέρησης καταβολής πληρωμών. Οι 
καταγγελίες των ξένων εταιριών αποτε
λούν την προφανή αιτία για την οποία 
τα Ναυπηγεία Ελευσίνας κατέθεσαν αί
τηση υπαγωγής στη διαδικασία συνδι
αλλαγής του άρθρου 99 του νέου Πτω
χευτικού Κώδικα.

Αν και η εξαμηνιαία έκθεση δια- 
βεβαιώνει ότι διεξάγονται συζητήσεις 
μεταξύ των εμπλεκόμενων μερών, δεν 
υπάρχουν στοιχεία για σχετικές εξελί
ξεις στο ΓΕΝ ή στη Διεύθυνση Εξοπλι
σμών του υπουργείου Εθνικής Αμυνας. 
Το αποτέλεσμα είναι το υπόλοιπο συμ
βατικό τίμημα των πυραυλακάτων (πε
ρίπου 88.000.000!) να βρίσκεται στον 
αέρα και να δημιουργούνται ερωτήμα
τα ως προς τη δυνατότητα υλοποίησης 
του έργου από την Ελευσίνα.


